
Besluitenlijst Commissievergadering Sociaal
Datum 14-09-2020
Tijd 19:30 - 21:30
Locatie Raadzaal
Voorzitter mevrouw N.J.A.G. Alofs
Toelichting Niet openbaar toegankelijk i.v.m. maatregelen coronavirus.

De commissievergadering wordt in verband daarmee in beeld en 
geluid via het internet uitgezonden

Aanwezig:
Vanwege 
Coronamaatregelen 1 
afgevaardigde per 
fractie

SV:      
RO:      
CDA:    
D66: 
VVD:
PAL: 
LS:       

J. Engelen
G. Laemers  
J. van den Beuken
I. Schors
M. Ouwerkerk 
H. Glessner
R. Verheul

Aanwezige 
portefeuillehouders

R. Martens, M. Janssen, P. Verlinden 

Ambtelijke 
ondersteuning

C. Timmermans, L. Jeurnink

Deelname derden J. Hijzelendoorn (Twynstra/Gudde)
Insprekers Geen
Publieke tribune 4  personen
Pers M. Suilen (De Limburger)
Commissiegriffier J. Lommen

1 Opening
De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur en heet iedereen van 
harte welkom.

2 Vaststellen agenda
De agenda wordt conform het voorliggende concept vastgesteld.

3 Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering
Het verslag van de vergadering van de commissie van 15 juni 2020 wordt 
conform voorliggend concept vastgesteld. De voorgestelde wijziging van 
wethouder Janssen wordt niet meegenomen.

4 (Alleen Schriftelijk) Spreekrecht niet-commissieleden
Van het schriftelijk spreekrecht is geen gebruik gemaakt 

5 Presentatie en thema's
5.a Presentatie Onderzoek Twynstra en Gudde naar tekorten sociaal 

domein en Jeugdzorg in het bijzonder
De heer Jan Hijzelendoorn geeft een presentatie over het gehouden 
onderzoek. De presentatie zit bij de stukken van de vergadering. Het 
onderzoeksrapport zelf zal (na een besluit daartoe op 15 september door 
het college) vertrouwelijk ter beschikking worden gesteld aan de 
raadsleden en de leden van de commissie sociaal.
De volgende vragen worden gesteld naar aanleiding van de presentatie:
Mw Schors vraagt hoever de gemeente op dit moment is gevorderd met 
de maatregelen, en hoeveel dat inmiddels heeft opgebracht.
De heer Janssen antwoord dat er al resultaten zijn behaald, en er een 
besparing is gerealiseerd. De geplande 220.000,00 worden dit jaar 
gerealiseerd. Structureel zullen de resultaten behaald worden zoals in de 
presentatie van Twynstra/Gudde (TG) wordt aangegeven, als de nu 
ingeslagen weg kan worden bewandeld, wat het uitgangspunt is voor het 
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college. 
De pilot Praktijkondersteuners bij de huisartsen laat positieve resultaten 
zien. Ook bij het CJG zijn afspraken gemaakt met betrekking tot de 
toelating. Dit heeft ook geleid tot meer bewustwording. 
Mw Schors vraag of er al concrete cijfers, meetbare resultaten zijn. 
De heer Janssen antwoordt dat er besparingen gerealiseerd zijn, maar dat 
de cijfers vooralsnog te weinig duiding geven.
De heer Engelen vraagt naar de “draaiknoppen” over de toegang. Wie kan 
dit toetsen.
De heer Hijzelendoorn antwoordt dat het mogelijk is de toegang te 
toetsen of die wordt uitgevoerd conform het door de raad vastgestelde 
beleid.
Daarnaast zal er flink ingezet moeten worden op het 
contractleveranciersmanagement (CLM). Dit moet strak en zakelijk 
gebeuren. Ook zullen er prikkels moeten komen voor de aanbieders om 
tijdig af te kunnen schalen van zorg.
De heer Engelen vraagt of er in het kernteam, waarvan in de presentatie 
sprake is, ook externen zitten. Het is een intern samengesteld team.
Mw Glessner vraagt naar de regio-samenstelling. Die verschilt nogal eens. 
Voor Jeugdzorg is dit Midden-Limburg West (Leudal, Nederweert en 
Weert), voor andere zaken, als dit beter passend is, wordt aansluiting 
gezocht met andere (middenlimburgse) gemeenten.
Verder vraagt ze naar de veronderstelde gedragsverandering die nodig is 
voor de uitvoering van de voorgestelde maatregelen. 
De heer Hijzelendoorn antwoordt, dat zakelijk optreden niet in het DNA zit 
bij de gemeenten, maar dat hierin wel stappen moeten worden gezet. Het 
kernteam is hier het beginpunt, om te zorgen dat die zakelijkheid er komt. 
Er moet meer balans komen, meer controle bij de contractmanagers. 
Mw Glessner vraagt of er ook gesprekken worden gevoerd met de 
huisartsenzorg. Die kunnen nog steeds verwijzen naar andere aanbieders. 
De heer Hijzelendoorn antwoordt dat hier een actieve opstelling van de 
gemeente nodig is.
De problemen in Leudal en Nederweert zijn niet kleiner dan die van 
Leudal. Ook die gemeenten zijn zich bewust van de urgentie van de 
matregelen. De presentatie is ook gehouden met de bestuurders van die 
gemeenten, om te laten zien welke kant Leudal uit wil gaan. Dit kan niet 
zonder die partners.
De heer van de Beuken vraagt of de maatregelen, die naar zijn mening 
financieel gericht zijn, een verschraling van de zorg gaan inhouden.
De heer Janssen antwoordt dat de Jeugdwet bepaalde kwaliteitsnormen 
oplegt, waaraan voldaan wordt. Een strakkere toegang kan in individuele 
gevallen een verschraling betekenen. De heer Hijzelendoorn vult aan dat 
als het vastgestelde beleid goed wordt uitgevoerd, de juiste zorg wordt 
geleverd. Indien hier in het verleden te ruimhartig mee om is gegaan, wil 
dit niet zeggen dat dit zo moet blijven. Er zal goed gecommuniceerd 
moeten worden, en er zullen gesprekken met de zorgvragers gevoerd 
moeten worden. 
De heer van den Beuken merkt op dat de aanbieders en de gemeente 
andere belangen hebben, hoe gaat men om met dit spanningsveld. De 
heer Janssen antwoordt dat dit een taak is van het 
contractleveranciersmanagement (CLM). 
De heer van den Beuken vraagt naar de regie bij multicomplexe zaken.
De heer Janssen antwoordt dat er een overlegtafel is, waarbij de diverse 
disciplines zijn aangesloten en die regelmatig overleg hebben over de 
complexe casussen.
Mw Ouwerkerk vraagt naar de inkoopcontracten per 1 januari 2022. Er 
blijven straks maar ongeveer 30 aanbieders over. Hoe gaat het met de 
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overige aanbieders, en zijn er nog lopende contracten. 
De heer Jeurninck antwoordt dat de huidige contracten aflopen per 1 
januari 2021, en dat samen met de gemeenten Nederweert en Weert aan 
nieuwe contracten wordt gewerkt. Er zijn al gesprekken gaande. Er is een 
(digitale) bijeenkomst hierover op 12 oktober. Aanmelden hiervoor kan bij 
R.peeters@leudal.nl (zie e-mail raadsgriffie van 14 september 2020).

6 Raadsvoorstellen
6.a Bevindingen en te nemen maatregelen in het sociaal domein

Dit raadsvoorstel sluit aan op de presentatie van agendapunt 5a. 
Mw Schors vraagt hoe het kan dat in het raadsvoorstel al zo’n concreet 
bedrag is genoemd als besparing voor 2021. Dit is gebaseerd op 
ervaringscijfers van Twynstra/Gudde. 
In de eerste week van november, bij de begrotingsbehandeling zal een 
aparte bijlage worden gevoegd met een projectplan met concrete stappen 
en onderbouwing. 
Mw Schors vraagt naar de beschikbaarstelling van het totale rapport. Het 
college zal daar op 15 sep. 20 een beslissing op nemen. De verwachting is 
dat dit rapport vertrouwelijk ter beschikking wordt gesteld aan de 
raadsleden en de leden van de commissie sociaal. 
De heer Janssen antwoordt dat het raadsvoorstel de richting aangeeft, en 
het projectplan dat daarop is gebaseerd de concrete stappen. Maar het 
een is nodig, de toestemming van de raad, om het andere te kunnen 
doen. 
De commissie mist vooral nog de duidelijke richting, en weet niet precies 
waarop ja gezegd wordt met het onderhavige raadsvoorstel, en wil op dit 
moment nog niet direct overgaan tot het bespreekrijp verklaren van het 
voorstel. 
Wethouder Martens heeft als voorstel om het dictum van het raadsbesluit  
aan te laten passen door het college op onderstaande wijze:

Het huidige dictum:

De in het raadsvoorstel opgenomen maatregelen en de daarbij behorende 
potentiële besparingen over te nemen en het college opdracht te geven 
deze uit te voeren.
Het college opdracht te geven gelijktijdig met de behandeling van de 
begroting 2021 -2024 een uitgewerkt projectplan met termijnen en 
resultaten aan te bieden. 

Voorgestelde wijziging:
Het college opdracht te geven gelijktijdig met de behandeling van de 
begroting 2021 -2024 een uitgewerkt projectplan met termijnen en 
resultaten aan te bieden. 

Deze aanpassing heeft de instemming van de commissie, en als zodanig, 
met voorbehoud van het beschikbaar stellen van het rapport, vindt de 
commissie het voorstel rijp voor bespreking in de gemeenteraad.
 

6.b Raadsvoorstel tot vaststellen beleidsregel begraven in eigen grond
De commissie geeft de gemeenteraad in overweging om in de 
raadsvergadering van 29 september 2020 conform het raadsvoorstel te 
besluiten. Wat de commissie betreft zou dat zonder raadsberaadslagingen 
kunnen. Voor zover bekend zijn er hooguit 2 plaatsen waar familieleden 
bij geplaatst kunnen worden. 
De heer Engelen merkt op dat het voorstel aansluit bij de wettelijke 
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regels, met enkele uitzonderingsmogelijkheden, en hij kan zich vinden in 
het voorstel. Ook de heer Laemers zegt dat Ronduit Open achter het 
voorstel staat. Mw. Glessner vindt het voorstel goed verwoord.

7 Vanuit de raad ingekomen stukken
7.a Rapport ‘Hindernisbaan zonder finish’, Rapport Nationale 

ombudsman
Het rapport en de opmerkingen van de heer Verheul, die schriftelijk als 
motivering van de agendering van dit onderwerp zijn toegevoegd worden 
meegenomen bij de behandeling van een raadsvoorstel over 
armoedebeleid en schuldhulpverlening dat in december 2020 aan de raad, 
en daaraan voorafgaande aan de commissie sociaal wordt voorgelegd.
De heer Laemers attendeert de commissie op een uitzending van 10 
september van Jinek op RTL4 over dit onderwerp besproken door Barbara 
Baarsma. 

8 Aan de commissie gerichte stukken 
8.a Nieuwsbrief portefeuillehouder

De commissie neemt kennis van de nieuwsbrief.
Naar aanleiding van de nieuwsbrief zijn er enkele vragen. 
De heer Engelen vraagt naar de bezettingscijfers bij het Samen Zorgen 
Huis. Deze vraag zal schriftelijk beantwoord worden.
De heer van de Beuken vraagt hoeveel banen er in het kader van de 
banenafspraak gerealiseerd zijn in Leudal. Zowel intern als extern. Deze 
vraag zal schriftelijk worden beantwoord.

9 Projectenlijst en langetermijnkalender
De commissie neemt kennis van de langetermijnkalender. 
De heer van den Beuken vraagt naar het raadsvoorstel over de  
verevening kosten jeugdzorg. Dit voorstel heeft betrekking op de cijfers 
van 2019. 
De heer Laemers vraagt naar het Samen Zorgen Huis, dat niet meer op de 
planning staat. Wethouder Janssen meldt dat zodra het bestuur van het 
Samen Zorgen Huis een jaarrekening en een begroting naar het college 
stuurt, deze ook naar de commissie zal worden doorgeleid.  

10 Openstaande actiepunten
Er zijn geen openstaande actiepunten

11 Mededelingen en Rondvraag
Mw Glessner vraagt of er enig zicht is op de gevolgen van de 
coronamaatregelen op de inwoners, met name ondernemers en ZZP’ers.
De wethouder antwoordt dat de overzichten van de aanvragen TOZO en 
Bijstandswet zullen worden gerapporteerd aan de commissie. 

12 Sluiting
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
vergadering om 20:45 uur. De volgende vergadering is gepland op  26 
oktober 2020.


